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Protokół nr XXVII/2020 

z XXVII Sesji Rady Miejskiej w Sycowie 

z dniu 26 listopada 2020 r. 

Urząd Miasta i Gminy Syców, ul. Mickiewicza 1, sala 57 

godz. 15:00 do godz. 16:20 
 

Ad 1) Otwarcie Sesji  
Robert Dziergwa - Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Otworzył XXVII Sesję Rady Miejskiej w Sycowie słowami: „Otwieram XXVII Sesję Rady 

Miejskiej w Sycowie”.  

Powitał wszystkich radnych oraz zaproszonych gości zgromadzonych na dzisiejszej sesji. 

Odczytał klauzule RODO.  

Wyjaśnił, że z przyczyn technicznych ogłasza przerwę.  
 

 

Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
Robert Dziergwa - Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Zgodnie z listą obecności aktualnie w obradach uczestniczy 13 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji. 

 

Nieobecni: 

1. Radny Mieczysław Troska (nieobecność usprawiedliwiona) 

2. Radny Kazimierz Mieszała (nieobecność usprawiedliwiona) 

(sprawdzenie obecności imienne stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Dariusz Maniak – Burmistrz Miasta i Gminy Syców 

2. Artur Drzyzga – Wiceburmistrz Miasta i Gminy Syców 

3. Bogumiła Solecka – Skarbnik Miasta i Gminy Syców  

4. Piotr Kwaśny – Sekretarz MiG Syców 

5. Naczelnicy i Kierownicy Wydziałów Urzędu Miasta i Gminy Syców 

6. Kierownicy Jednostek Organizacyjnych Gminy 

 (załącznik nr 2) 

 

Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
Artur Drzyzga– Za-ca Burmistrza MiG Syców 

Zaproponował wykreślenie z porządku obrad punktów: 

1. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/123/2019 Rady 

Miejskiej z dnia 19 grudnia 2019 roku w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

Miasta i Gminy Syców. 

 

Oraz zaproponował wprowadzenie do porządku obrad punktów: 

1. Dyskusja i odjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 13 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła wykreślenie z porządku obrad 

punktu: Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/123/2019 Rady 
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Miejskiej z dnia 19 grudnia 2019 roku w sprawie wieloletniej prognozy finansowej  

Miasta i Gminy Syców. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu) 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 13 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła wprowadzenie punktu do porządku 

obrad: Dyskusja i odjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku  

od nieruchomości. 

 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu) 

 

Robert Dziergwa - Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Odczytał poniższy porządek obrad.  

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Miejskiej w Sycowie z dnia 12 listopada 2020 r. 

5. Informacja Burmistrza Miasta i Gminy Syców o pracach podejmowanych w okresie  

od 12 listopada 2020r. do 26 listopada 2020 r. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Sycowie o pracach podejmowanych w 

okresie od 12 listopada 2020 r. do 26 listopada 2020 r. 

7. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia oferty kandydata do konkursu na 

pozaetatowego członka Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu – z 

miejscem pracy w Zespole Zamiejscowym w Legnicy. 

8. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Syców. 

9. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Syców 

10. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego dla obszarów położonych w obrębach 

Drołtowice, Działosza, Komorów, Nowy Dwór, Wielowieś, Syców, Wioska, Ślizów, 

Stradomia Wierzchnia. 

11. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

12. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu Współpracy Gminy Syców  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 

2021. 

13. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na rok 2021. 

14. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów alkoholowych na 2021 r. 

15. Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy Syców na rok 

2020. 

16. Interpelacje i zapytania Radnych. 

17. Oświadczenia i komunikaty. 

18. Wolne wnioski. 

19. Zamknięcie obrad.  
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Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 13 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła porządek XXVII Sesji Rady 

Miejskiej w Sycowie. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 4) Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Miejskiej w Sycowie z dnia 12 listopada 

2020 r. 
Robert Dziergwa - Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Protokół był wyłożony w Biurze Rady oraz przesłany na e-mail do Państwa Radnych.  

 

Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 13 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła protokół z XXVII Sesji Rady 

Miejskiej w Sycowie z dnia 12 listopada 2020r. 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 5) Informacja Burmistrza Miasta i Gminy Syców o pracach podejmowanych w 

okresie od 12 listopada 2020r. do 26 listopada 2020 r. 
(załącznik nr 7) 

Mariusz Kramarz – Radny  

Zapytał o spotkanie dotyczące koncertu charytatywnego, jak miałby się odbyć zbliżający się 
koncert? 

 

Dariusz Maniak – Burmistrz MiG Syców 

Wyjaśnił, że jest on planowany w na ostatnią sobotę stycznia. Ze względu na oboszczenia, 

które najprawdopodobniej nie zmienią się do końca stycznia 2021r. planowany jest w wersji 

minimalistycznej. Jeśli będzie możliwość udziału publiczności to tylko z ograniczoną liczbą 
gości. Na ten moment planuje się go zorganizować w Centrum Kultury. Decyzja ta musi być 
jeszcze skonsultowana z konsulem. Jeśli miałaby to być tylko transmisja online, to dla 

podtrzymania tradycji, więzi i przyjaźni między rodakami mieszkającymi na wschodzie.  

 

Ad 6) Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Sycowie o pracach 

podejmowanych w okresie od 12 listopada 2020 r. do 26 listopada 2020 r. 
Pytań do złożonej informacji nie było. 

 (załącznik nr 8) 

 

Ad 7) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia oferty kandydata do konkursu 

na pozaetatowego członka Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu – 

z miejscem pracy w Zespole Zamiejscowym w Legnicy. 
Piotr Kwaśny – Sekretarz MiG Syców 

Przedstawił projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 9) 

 

Danuta Frydlewicz – Bierucka 

Krótko przedstawiła zarys swojej kandydatury. Wyjaśniła, że zwróciła się z prośbą do 

Burmistrza o przygotowanie takiego projektu uchwały i zarekomendowanie jej osoby do 

pracy w kolegium RIO w Legnicy. Dodała, że podjęcie takiej uchwały przez Radę Miejską 
jest pierwszym etapem, jaki musi przejść w tym konkursie.  
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Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Otworzył dyskusje. 

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Zapytał czym kandydatka się kierowała, że akurat do burmistrza Sycowa się zwróciła o 

rekomendację, a nie np. do gminy w której mieszka.  

 

Danuta Frydlewicz – Bierucka 

Wyjaśniła, że obecnie pełni funkcję zastępcy dyrektora wydziału nadzoru i kontroli w 

Urzędzie Wojewódzkim we Wrocławiu, a wcześniej była jego pracownikiem jako kontroler. I 

to, że do tej pory nie była na kontroli w Urzędzie daje gwarancję, że nie będzie stronniczości. 

Drugim czynnikiem wyboru gminy Syców, było to, że bardzo dobrze pracuje się z gminą 
Syców i Radą Miejską z perspektywy ustanawiania prawa lokalnego.  

 

Jarosław Walczak – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie  

Zapytał, czy wystarczy mieć rekomendację z jednego samorządu, czy musi być ich kilka? 

 

Danuta Frydlewicz – Bierucka 

Wyjaśniła, że wystarczy jeden. A wyprzedzając kolejne pytania dodała, że do żadnej innej 

gminy nie występowała o rekomendacje. Wyjaśniła, że zaryzykowała występując do jednej 

gminy (a nie do 169 gmin z woj.dol.), ale z uwag na to, że uznała to za właściwe i uczciwe 

postępowanie.  

 

Dariusz Maniak – Burmistrz MiG Syców 

Wyraził swoje zadowolenie, że p. Danuta Frydlewicz-Bierucka złożyła wniosek do gminy 

Syców. Dodał, że przez ostatnie dwa lata bardzo dobrze współpracowało się gminie z 

wydziałem nadzoru chociażby dzięki ciągłemu kontaktowi z pracownikami urzędu 

wojewódzkiego, którzy chętnie służą wsparciem i swoimi opiniami jeszcze na etapie 

przygotowań prawa lokalnego przez pracowników gminy Syców.  

Ze swojej strony dodał, że bardzo mocno rekomenduje kandydaturę pani dyrektor.  

 

Danuta Frydlewicz – Bierucka 

Dodała, że ten model współpracy między gminą Syców a wydziałem nadzoru,  wyszedł z 

inicjatywy Wojewody Dolnośląskiego pana Pawła Hreniaka. Aby na etapie tworzenia prawa 

lokalnego pomagać, doradzać zamiast wydawać rozstrzygnięcia nadzorcze czy ewentualnie 

skargi. Obecny Wojewoda Jarosław Obrembski utrzymał ten model współpracy i w 

przyszłości bez względu na polityczne zmiany ta współpraca nie ulegnie pogorszeniu.  

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Dodał, że podtrzymuje swoją rekomendację, którą wyraził na posiedzeniu komisji. Następnie 

ze względu na brak innych pytań dokonał zamknięcia dyskusji i poddał projekt uchwały pod 

głosowanie  

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 13 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr XXVII/222/2020  

w sprawie zgłoszenia oferty kandydata do konkursu na pozaetatowego członka Kolegium 

Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu – z miejscem pracy w Zespole Zamiejscowym 

w Legnicy. 

(załącznik nr 10) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu) 
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Ad 8) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Syców. 
Andrzej Dembski – Naczelnik Wydziału GN 

Przedstawił projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 12) 

 

Dyskusji w tym puncie nie było 

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Odczytał pozytywną opinię Komisji w sprawie przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 13 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr XXVII/223/2020  

w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Syców.  

(załącznik nr 13) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 9) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy 

Syców. 
Andrzej Dembski – Naczelnik Wydziału GN 

Przedstawił projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 15) 

 

Dyskusji w tym puncie nie było 

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Odczytał pozytywną opinię Komisji w sprawie przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 13 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr XXVII/224/2020  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Syców.  

(załącznik nr 16) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 10) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla obszarów położonych w 

obrębach Drołtowice, Działosza, Komorów, Nowy Dwór, Wielowieś, Syców, Wioska, 

Ślizów, Stradomia Wierzchnia. 
Andrzej Dembski – Naczelnik Wydziału GN 

Przedstawił projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 18) 

 

Dyskusji w tym puncie nie było 

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury 

Odczytał pozytywną opinię Komisji w sprawie przedstawionego projektu uchwały. 
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Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 13 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr XXVII/225/2020  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego dla obszarów położonych w obrębach Drołtowice, Działosza, Komorów, 

Nowy Dwór, Wielowieś, Syców, Wioska, Ślizów, Stradomia Wierzchnia.  

(załącznik nr 19) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 11) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 
Anna Laskowska – Kierownik Ref. podatków i windykacji 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 21) 

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Otworzył dyskusje i zapytał jakie stawi są w gminach ościennych. 

 

Anna Laskowska – Kierownik Ref. podatków i windykacji 

Wyjaśniła, że przygotowanie tego projektu zaczęła od zbierania takich danych. Wniosek jest 

taki, że w gminie Syców stawki podatku od nieruchomości są najniższe. 

Gmina Dziadowa Kłoda przewiduje wzrost stawek podatku od nieruchomości o 3%, ale 

wysokość stawek wyjściowych jest wyższa niż w gm. Syców. Gmina Międzybórz obecnie 

również ma wyższe stawki od gm. Syców i na następny rok planowany jest wzrost to 3%. 

Dodatkowo zwróciła uwagę, że w gminach większych na których powinniśmy się wzorować 
stawki są bardzo wysokie n w gm. Ostrzeszów sięgają blisko stawek maksymalnych, a w tym 

roku planowany jest ich wzrost aż o 4%. Kępno podobnie stawki bardzo wysokie a ich wzrost 

przewidywany jest o 6%, a Oleśnica natomiast prowadzi politykę podwyższania stawek co 4 

lata. Stawki te zostały zwaloryzowane w roku ubiegłym na rok 2020 aż o 9%.  

 

Jarosław Walczak – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Zapytał jak wygląda ściągalność podatków? 

 

Anna Laskowska – Kierownik Ref. podatków i windykacji 

Wyjaśniła, że w niektórych przypadkach jest to zwykłe zapominanie, zaniedbanie, ale 

szacunkowo ściągalność podatków kształtuje się na poziomie 90%.  

 

Mariusz Kramarz – Radny 

Zapytał co z pozostałym 10% ? Komornik? 

 

Anna Laskowska – Kierownik Ref. podatków i windykacji 

Wyjaśniła, że przeprowadzane jest ustawowe postępowanie egzekucyjne. Wysyłane jest 

upomnienie, a następnie tytuł wykonawczy do Urzędu Skarbowego. Dodała, że bardzo często 

stosowany jest zapis na hipotekę. W ekstremalnych przepadkach wnoszone jest o egzekucję z 

nieruchomości. Zaznaczyła, że referat podatków i windykacji bardzo dobrze działa w tym 

zakresie. Pracownicy w pierwszej kolejności starają się dzwonić do podatników, 

przypominać, aby nie podejmować od razu tak rygorystycznych środków ściągalności. Ale ze 

względu na przepisy prawa oraz późniejsze kontrole Regionalnej Izby Obrachunkowej muszą 
być zachowane wszystkie wymogi ustawowe.  
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Agnieszka De Falco-Kuczyńska – Przewodnicząca Komisji Budżetowej 

Odczytała pozytywną opinię Komisji w sprawie przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 13 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr XXVII/226/2020  

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

(załącznik nr 22) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 12) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu Współpracy 

Gminy Syców z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 

3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie, na rok 2021. 
Judyta Nolbert – Inspektor ds. społecznych 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 24) 

 

Dyskusji w tym puncie nie było 

 

Marzena Guder – Przewodnicząca Komisji Społecznej 

Odczytała pozytywną opinię Komisji w sprawie przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 13 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr XXVII/227/2020  

w sprawie uchwalenia programu Współpracy Gminy Syców z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2021.  

(załącznik nr 25) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 13) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021. 
Judyta Nolbert – Inspektor ds. społecznych 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 27) 

 

Dyskusji w tym puncie nie było 

 

Marzena Guder – Przewodnicząca Komisji Społecznej 

Odczytała pozytywną opinię Komisji w sprawie przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 13 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr XXVII/228/2020  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021. 

(załącznik nr 28) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu) 

 



 8 

Ad 14) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów alkoholowych na 2021 r. 
Judyta Nolbert – Inspektor ds. społecznych 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 30) 

 

Dyskusji w tym puncie nie było 

 

Marzena Guder – Przewodnicząca Komisji Społecznej 

Odczytała pozytywną opinię Komisji w sprawie przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 13 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr XXVII/229/2020  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

alkoholowych na 2021 r. 

(załącznik nr 31) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 15) Dyskusja i podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy Syców 

na rok 2020. 
Bogumiła Solecka – Skarbnik MiG Syców 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

(załącznik nr 33) 

 

Dyskusji w tym puncie nie było 

 

Marzena Guder – Przewodnicząca Komisji Społecznej 

Odczytała pozytywną opinię Komisji w sprawie przedstawionego projektu uchwały. 

 

Rada Miejska w Sycowie w obecności 13 Radnych: 13 głosami „za”, 0 głosami 

„przeciw” oraz 0 głosami „wstrzymującymi się” przyjęła Uchwałę nr XXVII/230/2020  

w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy Syców na rok 2020.  

(załącznik nr 34) 

(głosowanie imienne stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu) 

 

Ad 16) Interpelacje i zapytania Radnych. 
Zenon Staniewicz – Radny 

Złożył jedną interpelacje i jedno zapytanie. Interpelacja dotyczyła remontu chodnika przy ul 

Szosa Kępińska, a zapytanie skierowane do burmistrza dotyczyło, czy wyrażał zgodę na 

prowadzenie działalności gospodarczej na majątku gminy radnemu Łukaszowi 

Schönfelderowi. 

 

Dariusz Maniak – Burmistrz Miasta i Gminy Syców 

Poinformował, że chodznik przy ul. Szosa Kępińska funkcjonuje, jego stan pozostawia wiele 

do życzenia, ale już w ubiegłym roku składane były wnioski do DSDiK o to, aby podejść do 

remontu chociaż bieżącego remontu tego chodnika. Dodał, że jest wiele miejsc wzdłuż dróg, 

ciągów dróg wojewódzkich, których chodnika do tej pory nie ma. Mając możliwość 
współfinansowania zadania z DSDiK będzie realizowany chodnik w Zawadzie, ciąg pieszo-

rowerowy na ul. Kaliskiej, dokumentację techniczną na chodnik w Drołtowicach. Są to 

miejsca gdzie nie ma chodnika i bezpieczeństwo mieszkańców i osób poruszających się 
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Wzdół tych ciągów komunikacyjnych jest zagrożone. Dodał, że całkowicie rozumie potrzebę 
jego przebudowy na ciąg pieszo-rowerowy, ale na ten moment nie jest przewidziany jego 

remont.   

W kwestii drugiego pytania odpowiedział, że nie przypomina sobie, aby kiedykolwiek 

wyrażał zgodę na prowadzenie działalności radnemu Łukaszowi Schönfelderowi, ponieważ 
pan radny prowadzi działalność od wielu, wielu lat. Na mieni gminy na pewno nie wyrażał 

zgody.  

 

Łukasz Schönfelder – Radny 

Dodał, że Burmistrz nie wyrażał takiej zgody, ponieważ nie było takiej potrzeby.  

 

Zenon Staniewicz – Radny 

Dodał, że zadał to pytanie ponieważ dostawał takie zapytania od mieszkańców.  

 

Łukasz Schönfelder – Radny 

Zapytał na jakiej podstawie mieszkańcy pytają radnego o tą kwestie? 

 

Zenon Staniewicz – Radny 

Wyjaśnił, że nie wie na jakiej podstawie. Dodał, że dostawał takie zapytania dlatego złożył 

takie zapytanie Burmistrzowi.  

 

Łukasz Schönfelder – Radny 

Dodał, że pracował na majątku gminy dopóki nie został radnym. W momencie gdy zostałem 

radnym zrezygnowałem z użytkowania lokalu będącego własnością gminy. Dziwne pytanie 

po dwóch latach od kiedy jestem radnym.  

 

Zenon Staniewicz – Radny 

Dodał, że odpowiedź Burmistrza jest wystarczająca.  

 

Łukasz Schönfelder – Radny 

Zauważył, że do końca października miało być wykonane oświetlenie ul. Wałowej, niestety 

do dzisiaj nie zostało zrealizowane.  

 

Artur Drzyzga – Z-ca Burmistrza Miasta i Gminy Syców 

Wyjaśnił, że są opóźnienia w zakupie materiałów, ponieważ wykupowane są całe linie 

produkcyjne danego modele. Trudno jest zakupić taki materiał, aby  danym miejscu 

oświetlenie było takie samo. Dodał, że rozstrzygnięta jest kwestia techniczna i wykonawca, 

jedynie problem jest z zakupem konkretnego materiału/sprzętu. 

 

Łukasz Schönfelder – Radny 

Zapytał jaki będzie czas realizacji w tym układzie? 

 

Artur Drzyzga – Z-ca Burmistrza Miasta i Gminy Syców 

Dodał, że zadanie to realizuje spółka w naszym imieniu. Pytania są wysyłane niestety nie ma 

odpowiedzi. Dodał, że na ten moment priorytetem są dwa przejścia dla pieszych przy ul. 

Daszyńskiego/1-go Maja, gdzie oświetlenie realizuje ta sama spółka.  
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Jarosław Walczak – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Zapytał, czy planowane jest wprowadzenie strefy płatnego parkowania w centrum miasta i w 

bocznych uliczkach. Dodał, że jakiś czas temu radni otrzymali taką koncepcje więc zadał 

pytanie czy zostanie to zapomniane, czy zostanie zrealizowane?  

 

Dariusz Maniak – Burmistrz Miasta i Gminy Syców 

Dodał, że temat nie został zapomniany. Rozważane są dwie koncepcje. Obecnie do 

rządowego funduszu inwestycji lokalnych złożony został wniosek o przebudowę całego 

centrum miasta, tematy wodnokanalizacyjne i ciągi pieszo-rowerowe z chodnikami. Oprócz 

tego na przełomie roku mieliśmy zlecić opracowanie koncepcji razem z konsultacjami 

społecznymi w których miejscach jak i gdzie maja funkcjonować płatne parkingi, ale trwają 
rozmowy, czy jednak nie powinno ująć tej koncepcji płatnego parkowania w całości z 

przebudową centrum miasta, aby nie wykluczyć jednych możliwości od drugich. SGK też ma 

przygotować mapę do celów projektowych wraz z uwzględnieniem przebudowy sieci 

wodnokanalizacyjnej w okolicach rynku. Infrastruktura podziemna jest na tyle zniszczona, że 

każde działanie dotyczące przebudowy asfaltu grozi awarią. Więc trzeba to zrobić 
kompleksowo. Temat płatnej strefy parkowania to temat na przyszły rok. Jak tylko koncepcja 

będzie przygotowana to na etapie konsultacji społecznych radni będą brać w tym udział. 

Wszystko jeszcze zależy od COVIDu.  

 

Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Do Biura Rady wpłynęła interpelacja i zapytanie od radnego Marka Malinowskiego i 

rozumiem, że oczekuje pan na udzielenie odpowiedzi? 

 

Marek Malinowski – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie  

Poinformował, że otrzymał już odpowiedzi, a interpelacja składana była w temacie 

zamontowania luster na krzyżówce Daszyńskiego/Przemysłowa i ul. 

Starzyńskiego/Lawendowa, a drugie pismo dotyczyło przejść dla pieszych przy ul. Szosa 

Kępińska od Aroma Stone do krzyżówki z ul. Kaliską, ponieważ nie ma tam żadnych przejść. 
I jeszcze o udrożnienie dróg ewakuacyjnych na terenie byłego zakładu POM.  

 

Ad 17) Oświadczenia i komunikaty. 
Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Odczytał sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej wstępnej Analiza 

dokumentacji w wyniku czynności kontrolnych, w związku z wnioskiem Burmistrza Miasta i 

Gminy Syców, w sprawie ewentualnego naruszenia art. 24f ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 

samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2020 r. poz. 713) przez radnego Krzysztofa Lentkę.  
Komisja dokonała analizy otrzymanych z SGK Sp. o.o. w dniu 17.11.2020 r. dokumentów 

dotyczących realizacji zadania pn. „przebudowa i rozbudowa komunalnej oczyszczalni 

ścieków w Sycowie”.  

Dokumenty te zawierały między innymi umowę na realizację prac pomiędzy głównym 

wykonawcą w podwykonawcą tj. zakład Budowlano-Montażowy Krzysztof Lentka,  

ul. Broniewskiego 30, 56-500 Syców.  

Z uwagi na konieczności analizy przedłożonej dokumentacji i szczegółowe zapoznanie się z 

ich treścią komisja postanowiła wydłużyć czas zakończenia prac dotyczących stanowiska do 

końca stycznia 2021r.  

Druga informacja to do Biura Rady wpłynął wniosek z prośbą o transmisję obrad z komisji. 

Wniosek ten skierowany został do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem zajęcia 

stanowiska.  

Przypomniał również o konieczności złożenia korekt oświadczeń majątkowych.  
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Ad 18) Wolne wnioski. 
Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Zwrócił uwagę, ze na sali zainstalowany został nowy sprzęt, niedługo dojdą nowe narzędzia 

do głosowania, są też dwie nowe kamery. Wszystko to ma na celu podniesienie standardu 

transmisji online. Dziękuję radnym, że wystąpili z inicjatywą oraz Burmistrzowi, że te nasze 

inicjatywy zostają wprowadzone w życie. 

 

Ad 22) Zamknięcie obrad.  
Robert Dziergwa – Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

Stwierdził wyczerpanie porządku obrad i o godzinie 16:20 zamknął XXVII Sesję Rady 

Miejskiej w Sycowie słowami „Zamykam XXVII Sesję Rady Miejskiej w Sycowie”. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sycowie 

 

Robert Dziergwa 

Protokół sporządziła:  

Magdalena Książyk 


